
 

 

Tisková zpráva, 12. listopadu 2015 
 

Soukromníci: Senát je záchrannou brzdou i alternativou. Je pro nás důležitý  
Strana soukromníků představila pětici svých kandidátů do horní komory 
 
Strana soukromníků České republiky dnes představila pětici osobností, kterým chce pomoci 
do Senátu. Jsou mezi nimi vysokoškolský pedagog, prezidentka nadačního fondu či někdejší 
pražský primátor. „Stále více se ukazuje, že Senát není nadbytečnou institucí, ale místem, 
z něhož se dá účinně korigovat politika současné vládní koalice. Senátní volby proto považujeme 
za velmi důležité,“ říká předseda Strany soukromníků České republiky Petr Bajer. Volby do horní 
komory se uskuteční příští rok na podzim, Strana soukromníků České republiky bude mít své 
kandidáty v Praze, Blansku či Olomouci. 
 
Nyní mají Soukromníci v Senátu zastoupení prostřednictvím podnikatele Ivo Valenty. „Senát se 
stále více stává bitevním polem. Více než čímkoliv jiným je totiž dnes místem, kde se bojuje proti 
legislativním zmetkům zpracovaným v dolní komoře a vládním návrhům, které vedou k oklešťování 
svobod. Jsem rád, že Strana soukromníků na sebe nabaluje zajímavé osobnosti, které mohou být 
v tomto úsilí velmi platnými,“ říká senátor Ivo Valenta. 
 
Na podzim příštího roku budou o Senát s podporou Strany soukromníků České republiky usilovat 
prezidentka Nadačního fondu Kapka naděje Vendula Pizingerová (Svobodová), bývalý dlouholetý 
velvyslanec v Rakousku Jan Koukal, předseda Sdružení podnikatelů a živnostníků ČR Bedřich 
Danda a historik profesor Ivo Barteček. Svůj post bude, nově pod hlavičkou Strany soukromníků 
České republiky, obhajovat současný senátor Jozef Regec. 
 
„Jde o lidi, kteří již něco dokázali a mají chuť spolu s námi budovat hráz proti sílícímu šikanování 
občanů a pozvolnému, ale o to vytrvalejšímu omezování svobod,“ vysvětluje předseda Petr Bajer. 
To, zda je kandidát člen strany či nikoliv, nebylo rozhodující. I na senátní volby je totiž uplatňována 
myšlenka kampaně s názvem Všichni jsme soukromníci. Ta vychází z příběhů skutečných lidí, od 
řemeslníků přes sportovce až k praktickým lékařům. Ti všichni jsou soukromníky – denně se 
setkávají se státní šikanou, regulacemi a překážkami. Nejsou to jen podnikatelé, ale jsou to lidé, 
kteří cítí, že je ohroženo jejich soukromí a svoboda, že stát už je dnes tam, kde nemá co dělat, 
a že chce jít ještě dále. 
 
Vizí Strany soukromníků České republiky je stát, který svým občanům vytváří kvalitní, bezpečné 
a stabilní zázemí. Více než čtvrt století od roku 1989 je země bohužel v situaci, kdy naplnění ideálů 
Sametové revoluce, jako byly svoboda a prosperita, je pouze zdánlivé. „Současná vláda za necelé 
dva roky svého působení prosadila nebo se chystá prosadit řadu norem, které mají za cíl 
zlikvidovat poslední zbytky svobody podnikání, zahubit invenci, vybudovat mocný aparát úředníků, 
kteří jsou díky jistotě skrytu pod státní službou všemocní, získat absolutní kontrolu nad životy 
běžných občanů a jejich soukromím a z většinové společnosti učinit stádo ovcí závislých na státu,“ 
podotýká Petr Bajer. 
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Představení kandidátů: 
 
Vendula Pizingerová (Svobodová), kandidátka pro obvod 22 – Praha 10 
Prezidentka Nadačního fondu Kapka naděje, který pomáhá dětem s poruchou krvetvorby a těm, 
které potřebují transplantaci kostní dřeně. Za svou činnost byla několikrát oceněna titulem Žena 
roku, v roce 2014 získala ocenění Řád Vavřínů. 
 Proč do Senátu: „Prostřednictvím Nadačního fondu Kapka naděje pomáhám těm, kteří to 

potřebují, již více než 15 let. A pomáhat hodlám i v Senátu. Je přitom paradoxem, že pomoc 
nyní potřebují i ti, kteří nechtějí být závislí na státu,“ vysvětluje Vendula Pizingerová.  

 
Jan Koukal, kandidát pro obvod 19 – Praha 11 
Původně vědecký pracovník Fyzikálního ústavu Akademie věd, pak primátor Prahy v letech 1993 až 
1998 a senátor v letech 1996 až 1998. V letech 2006 až 2012 byl velvyslancem České republiky 
v Rakousku. V letech 2004 až 2006 působil jako ředitel pražské agentury (Pražského domu) při 
Evropské unii v Bruselu. Pracuje v rodinné firmě a působí v akademické sféře. 
 Proč do Senátu: „Vždy jsem byl přesvědčen, že základní podmínkou pro rozvoj společnosti 

je svoboda občanů.  Dnešní stát tento prostor stále více zužuje. Všem se nám dýchá 
postupně stále hůř, i když to na první pohled nemusí být znát. Chci změnit tento trend, je 
to pro mě důležitá výzva,“ říká Jan Koukal. 

 
Bedřich Danda, kandidát pro obvod 25 – Praha 6 
Podniká od roku 1990. Působí ve Společenství autodopravců Čech a Moravy a Sdružení 
podnikatelů a živnostníků ČR. Zároveň je místopředsedou Strany soukromníků České republiky. 
V letech 2010 až 2013 byl náměstkem ministra průmyslu a obchodu. 
 Proč do Senátu: „Jako člena Strany soukromníků České republiky i jako podnikatele mě 

trápí, jak stále obtížnější disciplínou se podnikání stává. A na tomto trendu má svůj podíl 
i stát. Chci pomoci s tím, aby nesmysly, jako jsou EET či kontrolní hlášení DPH, 
nekomplikovaly živnostníkům a malým a středním podnikům život,“ podotýká Bedřich 
Danda.   

 
Jozef Regec, kandidát pro obvod 49 – Blansko 
Bývaly reprezentant v silniční cyklistice. Vyhrál několik etap Závodu míru a byl úspěšný i na 
mistrovství světa v silniční cyklistice a na olympiádě v roce 1988. Později se věnoval trenérské 
činnosti. Ve volbách 2010 se stal senátorem za obvod 49 – Blansko. 
 Proč do Senátu: „V minulých volbách jsem dostal od voličů velkou důvěru. Nechci je 

zklamat. Věřím, že mohu udělat další kus práce jak pro rozvoj mládežnického sportu, tak 
i pro svůj region,“ vysvětluje Jozef Regec. 
 

Prof. PhDr. Ivo Barteček, CSc., kandidát pro obvod 61 – Olomouc 
Historik a iberoamerikanista. Věnuje se dějinám, Latinské Americe, Čechům v cizině. Působil v 
Orientálním ústavu a v Historickém ústavu Československé akademie věd v Praze. V letech 2003 
až 2010 děkan Filozofické fakulty Univerzity Palackého v Olomouci. V současnosti na katedře 
historie Filozofické fakulty UP v Olomouci. Autor monografií, organizátor a kurátor výstav, 
popularizátor vědy, komentátor současného dění. Žije a pracuje v Olomouci. 
 Proč do Senátu: „Naše současná společnost má mnoho problémů. Vytrácejí se tradiční 

hodnoty, chybí úcta a pokora. A to vše v době, kdy možná stojíme na prahu celosvětových 
změn. Chci pomoci na svět takovým zákonům, které zajistí, že svoboda, hrdost a právo na 
sebeurčení nebudou za pár let jen vzpomínkou na minulost,“ podotýká profesor Ivo 
Barteček.   

https://cs.wikipedia.org/wiki/Kapka_nad%C4%9Bje

